
 

 

4. juni 2021  

 

Kære medlem af Miljø- og Fødevareudvalget 

 

 

Danmark er verdens bedste til at genanvende plastflasker! 

 

Det er vi er på grund af det velfungerende danske pant- og retursystem. Derfor har danske 

plastflasker med pant et lavt klima- og miljøaftryk.  

 

Der er dog fortsat en række myter og fordomme om brugen af plastflasker i Danmark, fordi 

plast generelt opfattes negativt. Ikke mindst når det kommer til vand i emballage. 

 

Selvom det fra et miljømæssigt perspektiv er det mest optimale at drikke vand fra hanen, 

er der stor efterspørgsel på vand i emballage – fx til når man er på farten eller til 

konferencer.  

 

Den negative opfattelse af plastflasker har desværre betydet, at vand i karton af nogle 

anses som mere miljø- og klimarigtigt end vand i plastflasker. Det er ikke tilfældet, og 

fravalget af plastflasker med pant betyder desværre også et fravalg af det danske pant- og 

retursystem, der historisk har været frontløber i – og et af de mest succesfulde eksempler 

på – omstillingen til en cirkulær økonomi.  

 

DTU Miljø har for Bryggeriforeningen foretaget en vurdering af klimaaftrykket for 

emballeret vand i henholdsvis plastflasker med pant og karton i Danmark. I det medsendte 

notat redegøres kort for DTU Miljøs resultater, samt de seneste indsatser og mål i 

forbindelse med plastflasker, der blandt andet viser, at vi i Danmark allerede nu er længere 

fre e e d EU’s 2025-mål.  

 

Hvis du har spørgsmål til plastflaskers miljø- og klimaaftryk, er du altid velkommen til at 

kontakte afdelingschef Knud Loftlund på kl@bryggeriforeningen.dk eller 7216 2426 – og 

mig på nh@bryggeriforeningen.dk eller 7216 2424. 

 

 

Med venlig hilsen, 

 

 

Niels Hald 

Direktør, Bryggeriforeningen 
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